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Two examples of active health hazard monitoring systems are compared and contrasted, namely the World Health Organization’s Research Centre for International Monitoring of Adverse Reactions to Drugs which monitors side-effects of therapeutic drugs, and the »Programma de Investigaciön de Modelos de Prestaciön de Servicios de Salud« (PRIMOPS) which operates in Cali, Colombia, and monitors the activities, services and coverage of a community health system and its impact on the health of the community. These are just two examples of rapidly proliferating monitoring systems in which reports on adverse events are being submitted to a central clearing house by a network of reporting stations. It is shown how a Centre-Batch matrix constructed from the information contained in these reports can be analyzed to extract from it latent patterns. The detection of such patterns generates a warning signal, which in turn provides the incentive for further investigative action to be undertaken. These studies open up other areas of research, including the identification of the philosophical relationships between suspicion, evidence, statistical inference and action.




Zwei Beispiele aktiver Gesundlieits-Uberwachungs-Systeme werden vergleichend gegenübergestellt, nämlich das World Health Organization’s Research Centre for International Monitoring of Adverse Drag Reactions, das Arzneimittehiebenwirkungen überwacht, und das Programma de Investigaciön de Modelos de Prestaciön de Servicios de Salud (PRIMOPS), das in Cali, Columbia, läuft und die Aktivitäten und Dienstleistungen eines Gemeinde-Gesundheitsfürsorge-Systems und seiner Auswirkungen auf die Gesundheit der Gemeinde überwacht. Dies sind nur zwei Beispiele sich rasch ausbreitender Uberwachungssysteme, bei welchen Berichte über Nebenwirkungen durch ein Netz berichtender Stellen einer zentralen Clearing-Stelle vorgelegt werden. Es wird gezeigt, wie eine »CentreBatch Matrix«, konstruiert aus den in diesen Berichten enthaltenen Informationen, analysiert werden kann, um aus ihr latente Konstellationsmuster zu entnehmen. Die Entdeckung solcher Muster schafft Warnzeichen, welche ihrerseits zu weiteren Nachforschungen anreizen. Diese Studien eröffnen weitere Bereiche der Forschung, beispielsweise die Identifizierung der philosophischen Beziehungen zwischen Verdacht, Beweis, statistischer Schlußfolgerung und Aktion.
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